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Til: Repræsentantskabet 
Skrevet af: Mads Peter Aagaard Madsen, mads@dn.dk, 20 86 24 94 
 

 
 

 

 

 

Referat af 
Repræsentantskabsmøde 
Lør.-søn. d. 20.-21. november 
 

 

Dagsordenen for mødet er udarbejdet af Dagsordenudvalget jf. vedtægternes § 9. Repræsentantskabsmødet blev op-

taget, og sammen med dagsordensmateriale og oplæg kan filerne findes på:  

 

 
1. Velkomst, valg af dirigent og stemmeudvalg 

 
Formanden for værtsafdelingen DN Slagelse, Ib Larsen, åbnede mødet og advokat, Peter Lambert, blev 
valgt som dirigent. Dirigenten erklærede mødet for lovligt indkaldt men påpegede en fejl i materialet. Diri-
genten vurderede ikke, at fejlen bør medføre, at punktet ikke kan behandles. Dirigenten gav ordet til en 
repræsentant for Dagsordenudvalget, Kaj Edlund, som redegjorde for omstændighederne omkring fejlen, 
og at sekretariatet har beklaget den. Fejlen indebar, at det udsendte materiale angav pkt. 3 om Skovsgaard 
Gods til at være et beslutningspunkt – ikke et orienteringspunkt, som ville have været det korrekte.  
 
Dirigenten gennemgik mødets øvrige formalia og gav ordet til Præsidenten, Maria Reumert Gjerding. 
 
> Se mødeåbningen (link til video) 
 
 

2. Præsidentens naturpolitiske beretning 
 
Præsidenten aflagde sin naturpolitiske beretning med særlig omtale af naturnationalparkerne og deres po-
tentiale for biodiversiteten. Hun anerkendte bekymringerne, roste debatten og måden, afdelingerne har 
håndteret diskussionerne på. 
 
Kommunalvalgkampen blev også nævnt. Natur og klima var ifølge en undersøgelse det næstvigtigste valg-
kampstema for vælgerne på landsplan. Den viden gav afsæt for en vellykket og koordineret DN-kampagne 
med særlig sekretariatsstøtte i 7 forskellige kommuner. Det lokale og nationale spillede godt sammen. Præ-
sidenten takkede for det gode samarbejde. 
 
Samarbejdet har ifølge Præsidenten været en forsmag på, hvad en fælles strategi kan i virkeligheden.  
 
Mht. klimaet bemærkede Præsidenten, at der ofte kan synes at være en konflikt mellem biodiversitetshen-
syn og klimatiltag. Men der er områder, hvor tingene kan spille sammen. Placeringer af solceller og vind-
møller skal baseres på omhyggelig planlægning. 
 

https://www.youtube.com/watch?v=-wgLpfETfsI&t=1s
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Præsidenten krævede, at ventetider i nævnene reduceres. DN er gået sammen med KL og DI om at ned-
sætte behandlingstiden. 
 
Landbrugsaftalen rummer ifølge Præsidenten mange gode elementer – men også problematiske. Der er 
dog grund til optimisme. Rent vand og havnatur er blevet en folkesag, og den politiske vilje til at skabe for-
andringer synes at være til stede.  
 
 > Se Præsidentens beretning og den efterfølgende debat (link til video) 
 
 

3. Skovsgaard Gods og Danmarks Naturfonds øvrige arealer 
 
Præsidenten orienterede om situationen på Skovsgaard Gods og Danmarks Naturfonds øvrige arealer. 
 
Repræsentantskabet tog orienteringen til efterretning. 
 
 

4. Frikøb af vice-præsident 
 
Præsidenten fremlagde HB’s indstilling til, at Repræsentantskabet ikke forlænger prøveordningen med fri-
køb af vicepræsidenten til at repræsentere DN i eksterne fora med et folkeligt mandat. Hun redegjorde for 
både HB’s og sine egne overvejelser i forbindelse med indstillingen.  
 
Repræsentantskabet besluttede at forlænge ordningen med frikøb af vicepræsidenten, indtil denne er på 
valg i foråret 2022. I den forbindelse vil ordningen blive genbehandlet. 
 
> Se behandlingen af ordningen om frikøb af vice-præsidenten 
 
Afstemningsresultat: 
Skal ordningen med frikøb af vicepræsident forlænges frem til næste Repræsentantskabsmøde? 

 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 98 67.123% 

Nej 42 28.767% 

Blank stemme 6 4.110% 

Samlede stemmer 146 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 146 88.485% 

 
5. Vedtagelse af strategi 2022-26 

 
Præsidenten præsenterede strategien og de 5 delstrategier for hhv. børn, unge, politik, medlemmer og ak-
tive. 
 
Repræsentantskabet vedtog strategien og de 5 delstrategier. 
 

 Se behandlingen af oplægget til strategien 2022-26 
 
Afstemningsresultat: 
 
Kan DNs strategi 2022-2026 godkendes? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 138 93.878% 

https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=719
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=4484
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=7859
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=7859
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Nej 3 2.041% 

Blank stemme 6 4.082% 

Samlede stemmer 147 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 147 89.091% 

 
6. Forslag til vedtægtsændringer 

 
Direktøren, Lars Midtiby, præsenterede tre grupper af afstemninger: 
 

• Optagelse af klima i formålsparagraffen 

• Mulighed for afholdelse af digitale møder 

• Unge 
 
Repræsentantskabet vedtog forslagene til vedtægtsændringer med de fremkomne kommentarer. 
 

 Se behandlingen af punktet vedr. forslag til vedtægtsændringer 
 
Afstemningsresultater: 
 
Skal klima tilføjes vedtægternes § 2. Formål, stk. 1 som beskrevet i ændringsforslag 2 (Hovedbestyrelsens 
kompromisforslag)? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 129 87.755% 

Nej 13 8.844% 

Blank stemme 5 3.401% 

Samlede stemmer 147 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 147 89.091% 

 
Skal klima tilføjes vedtægternes § 2. stk. 2 første sætning som i den vedtagne formulering i seneste afstem-
ning? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 134 93.056% 

Nej 5 3.472% 

Blank stemme 5 3.472% 

Samlede stemmer 144 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 144 87.273% 

 
Hvilken formulering af vedtægternes eget afsnit om klima (første punktum) ønsker du, skal sættes til af-
stemning? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Oprindeligt forslag fra HB 70 48.276% 

Ændringsforslag 1 (Alfred Borg – DN Favrskov): Slette ”hvor naturen er en 
del…” 

47 32.414% 

Ændringsforslag 6 (Hovedbestyrelsens kompromisforslag og anbefaling): 
”ikke mindst” tilføjet 

27 18.621% 

Blank stemme 1 0.690% 

https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=12330
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=12330
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Samlede stemmer 145 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 145 87.879% 

 
Hvilken formulering af vedtægternes eget afsnit om klima (første punktum) ønsker du, skal sættes til af-
stemning? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Oprindeligt forslag fra HB 91 65.000% 

Ændringsforslag 1 (Alfred Borg – DN Favrskov): Slette ”hvor natu-
ren er en del…” 

48 34.286% 

Blank stemme 1 0.714% 

Samlede stemmer 140 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 140 84.848% 

 
Skal et nyt stk. 3 tilføjes til vedtægternes § 4. Organisation? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 134 95.035% 

Nej 6 4.255% 

Blank stemme 1 0.709% 

Samlede stemmer 141 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 141 85.455% 

 
Skal en ny § 13 tilføjes forretningsorden for afdelingsbestyrelser? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 130 92.199% 

Nej 8 5.674% 

Blank stemme 3 2.128% 

Samlede stemmer 141 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 141 85.455% 

 
Skal en ny § 1 tilføjes forretningsorden for repræsentantskabet? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 127 90.071% 

Nej 9 6.383% 

Blank stemme 5 3.546% 

Samlede stemmer 141 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 141 85.455% 

 
Efter hvilken tilgang skal vedtægternes § 7. Studenterafdeling eventuelt ændres? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Som ungeafdelinger (HBs forslag og en serie ændringsforslag)  115 80.986% 

Som ungenetværk (Ændringsforslag fra Bjørn Petersen - DN Roskilde) 23 16.197% 
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Blank stemme 4 2.817% 

Samlede stemmer 142 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 142 86.061% 

 
Hvilke aldersgrænser stemmer du for? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

15-35 år 66 46.479% 

15-29 år  50 35.211% 

18-35 år 24 16.901% 

Blank stemme 2 1.408% 

Samlede stemmer 142 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 142 86.061% 

 
Hvilke aldersgrænser stemmer du for? (efter eliminering) 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

15-35 år 73 54.074% 

15-29 år  56 41.481% 

Blank stemme 6 4.444% 

Samlede stemmer 135 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 135 81.818% 

 
Skal vedtægternes § 7. Studenterafdeling stk. 1, ændres som foreslået? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 125 90.580% 

Nej 10 7.246% 

Blank stemme 3 2.174% 

Samlede stemmer 138 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 138 83.636% 

 
Skal vedtægternes § 7 Studenterafdeling stk. 2 ændres som foreslået af HB? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 123 93.893% 

Nej 4 3.053% 

Blank stemme 4 3.053% 

Samlede stemmer 131 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 131 79.394% 

 
Skal vedtægternes § 7 Studenterafdeling stk. 4 ændres som foreslået af HB? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 126 94.737% 

Nej 3 2.256% 
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Blank stemme 4 3.008% 

Samlede stemmer 133 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 133 80.606% 

 
Skal vedtægternes § 7 Studenterafdeling stk. 5 ændres som foreslået af HB? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 116 87.218% 

Nej 15 11.278% 

Blank stemme 2 1.504% 

Samlede stemmer 133 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 133 80.606% 

 
 

7. Valg af revisor 
 
Dirigenten præsenterede punktet og gjorde opmærksom på, at der ingen modkandidater er til Deloitte.  
 
Repræsentantskabet valgte Deloitte som revisor. 
 

 Se behandlingen af punktet om valg af revisor 
 

8. Aktivitetsplan og budget  
 
Præsidenten gennemgik hovedlinjerne i HB’s forslag til AP2022-23. Der er tale om en ny opbygning af 
AP’en, som afspejler de 5 delstrategier, og som indebærer, at AP’en fremover er 2-årig – ikke 1-årig. 
 
Derefter gennemgik direktøren budgettet for 2022. Direktøren berettede, at der grundliggende er tale om 
en positiv udvikling i DN’s økonomi. Der er faldende frafaldsprocent og flere melder sig ind via nye meto-
der. Budgettet afspejler en tiltro til, at udviklingen fortsætter. 
 
Repræsentantskabet godkendte aktivitetsplanen og budgettet med de fremkomne ændringsforslag. 
 

 Se behandlingen af aktivitetsplan og budget 
 
Afstemninger: 
 
Ønsker du forslag 1 om, at DN prioriterer arbejdet med reduktion af trafikstøj indført i AP som foreslået af 
Allan Andersen, medlem af DN’s bestyrelse i Roskilde? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Nej (HBs anbefaling) 76 60.317% 

Ja 41 32.540% 

Blank stemme 9 7.143% 

Samlede stemmer 126 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 126 76.364% 

 
Ønsker du forslag 3 om revideret indsats for biodiversitet indført i AP som foreslået af Bent Karlsson (eget 
forslag)? 
 

https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=20291
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=20291
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=20473
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=20473
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Kandidat Antal stemmer Procent 

Nej (HBs anbefaling) 115 89.147% 

Ja 12 9.302% 

Blank stemme 2 1.550% 

Samlede stemmer 129 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 129 78.182% 

 
Ønsker du forslag 5.3 om substansændringer i politikafsnittet (slette passager om jord og økologi) indført i 
AP som foreslået af Ebbe Nordbo, Bestyrelsesmedlem i DN Lejre. 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 63 48.092% 

Nej (HBs anbefaling) 60 45.802% 

Blank stemme 8 6.107% 

Samlede stemmer 131 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 131 79.394% 

 
Ønsker du forslag 8 om tilføjelse af fokus på landskab ved infrastrukturprojekter indført i AP som foreslået 
af Torben Aaberg, medlem af DN København? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja 83 64.341% 

Nej (HBs anbefaling) 37 28.682% 

Blank stemme 9 6.977% 

Samlede stemmer 129 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 129 78.182% 

 
Kan du godkende AP2022-2023 og Budget 2022 med vedtagne ændringsforslag? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Ja / Godkendt 122 93.130% 

Nej / Ikke godkendt 1 0.763% 

Blank stemme 8 6.107% 

Samlede stemmer 131 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 131 79.394% 

 
 

9. Valg af tværgående mærkesag for 2022 
 
Direktøren præsenterede punktet som en åben proces, hvor foreningen positivt hvert år tilvælger en tvær-
gående mærkesag, som er blevet diskuteret, og som derved opnår stor gennemslagskraft. Der er tale om et 
nyt initiativ og en tilbagevendende proces. Mærkesagen skal ledsages af en stor kampagne. 
 
De tre temaer, der kan vælges imellem, blev præsenteret: 
 

- Mere plads til naturen, Birgitte Marcussen 
- Klima, Alfred Borg 
- Biodiversitet, Michael Løvendahl Kruse 
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Repræsentantskabet valgte ’Mere plads til naturen’ som tværgående mærkesag for 2022. 
 

 Se behandlingen af punktet om tværgående mærkesag for 2022 
 
Afstemning: 
 
Hvilken tværgående mærkesag for DN i 2022 ønsker du? 
 

Kandidat Antal stemmer Procent 

Mere plads til naturen 63 50.806% 

Biodiversitet 55 44.355% 

Klima 5 4.032% 

Blank stemme 1 0.806% 

Samlede stemmer 124 100.000% 

Vælgertotal 165 100.000% 

Vælgere der har stemt 124 75.152% 

 
 

10. Naturnationalparker 
 
Direktøren præsenterede punktet, hvorefter en sekretariatsmedarbejder gav en status på emnet. Repræ-
sentanter for følgegruppen for hhv. Fussingø og Gribskov gav et oplæg om processerne, der ledte til etable-
ringen af de to naturnationalparker.  
 
Repræsentantskabet tog orienteringen til efterretning. 
 

 Se behandlingen af punktet om naturnationalparker 
 
Tak for kaffe 
 
Vice-præsidenten præsenterede tidligere folketingspolitiker og brobygger Özlem Cekic, der gav et oplæg 
om konflikthåndtering og bedre dialog og samtale. 
 

 Se Özlem Cekic’ oplæg 
 

11. Eventuelt og mødeafslutning 
 
Præsidenten lukkede mødet.  

https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=25904
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=25904
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=29119
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=29119
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=32069
https://youtu.be/-wgLpfETfsI?t=32069

